
 
سینمــا

محمدمهدی  عسگرپور:
 نوشتن فیلمنامه 
و طرح را بیشتر 

دوست دارم
فیلمنامـــه نویس، کارگردان و تهیه کننده 
سینمای ایران گفت: اگر به عقب برگردم تمرکزم 
را از کارگردانی بیشتر به سمت فیلمنامه نویسی 
می برم، زیرا نوشتن را بیشتر دوست دارم. 
محمدمهدی عسگرپور اظهارداشت: من سوم 
دیماه ۱۳۴۲ در تهران به دنیا آمده ام؛ اولین 
درآمدم از سینما در سن ۱۱ سالگی بود. در 
کتابخانه ای که من زیاد رفت وآمد داشتم، گفتند 
تعدادی از کودکان ونوجوانان را برای بازی در 
یک فیلم می خواهند و من هم ثبت نام کردم. 
۱۲ روز، هر روز ما را سر صحنه فیلم »چنین 
کنند حکایت« ساخته آقای اصلانی می بردند که 
من نقش یک هنرور را داشتم و مهرداد فخیمی 
فیلمبرداری آن را برعهده داشت. وی ادامه داد: 
نکته جالب این بود که مدیرتولید فیلم هر روز 
بعداز اتمام فیلمبرداری داخل اتوبوس می آمد 
کیفش را بازمی کرد و یک اسکناس ۵۰ ریالی که 
در آن زمان پول خوبی بود، به همه ما می داد و من 
برای ۱۲ روز ۶۰ تومن گرفتم. عسگرپور درباره 
حضورش به عنوان دبیر در دو دوره جشنواره 
ملی فجر بیان کرد: برای من تجربه خوبی بود 
و کمک کرد تا فضای جانبی سینما را به شکل 
دیگری ببینم و متوجه شوم دوستان نزدیک 
در چه جاهایی ممکن است همراهی نکنند و 
یا دوستانی که حتی فکرش را هم نمی کنیم در 
کجاها کمک کردند و این نکته برایم جذاب بود. 
عسگرپور افزود: در جشنواره فیلم فجر که اولین 
جشنواره بعداز دبیری خودم بود، »قدمگاه« 
چهار سیمرغ گرفت، بهترین فیلم دوم و نامزد 
۱۰ بخش نیز شده بود. در آنجا عزم من بیشتر 
شد تا در حوزه فیلمسازی بیشتر کار کنم و قصد 
بازگشت به حوزه اجرایی را نداشتم. وی گفت: 
اقلیما، ژانرجدید و معمایی و ساختارخوبی داشت. 
معمولا در کارها دکوپاژ را نمی نوشتم اما در این 
فیلم حتی استوری برد که آن را هم کشیدیم تا 

پلان ها مهندسی شده گرفته شود. 
 شیرینی   فیلمسازی جذاب تر است

عسگــرپور ادامه داد: بعــداز »گل هـــای 
گرمسیری« سریال های زیادی به مــن پیشنهاد 
می شد و به دلیل اینکه »قدمگاه« را ساختـه بودم 
اغلب سریال هایی به من پیشنهاد می شــد که 
مفهوم انتظار داشت. متاسفانه بخش قابل توجهی 
از این فیلمنامه ها مناسب نبود و سنم هم بالا 
می رفت و سختگیــری هایم بیشتر شده بود. 
وی با بیان اینکه زمان فیلمبرداری »گل های 
گرمسیری« مدیریت خانه سینما به او پیشنهاد 
شد، گفت: البته این دومین بار بود که مدیریت 
خانه سینما به من پیشنهاد شده بود، اولین بار 
زمان ساخت فیلم »اقلیما« بود که خانه سینما 
دچار مساله شده بود هیات مدیره از هم پاشیده 
بود و می خواستند هیات حل اختلاف تشکیل 
بدهند. که در آن زمان این پیشنهاد را احمدرضا 
درویش به نمایندگی از آن هیات به من داده بود 
که قبول نکرده بودم، زیرا نمی خواستم وارد اجرا 
شوم به دلیل اینکه شیرینی های فیلمسازی برایم 
جذاب تر بود. عسگرپور ادامه داد: دفعه دوم که 
مدیریت خانه سینما پیشنهاد شد اصرار برخی 
دوستان بیشتر بود و در اینکه این مسئولیت را 
بپذیرم رضا میرکریمی که خودش مدیرعامل 
خانه سینما بود، نقش زیادی داشت که در نهایت 
پذیرفتم. انتخابات برگزار شد و من در سال ۸۷ 
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل خانه سینما 
شدم. یادم می آید در همان سال زنده یاد خسرو 
شکیبایی فوت کرده بود و تشیع ایشان باید 
مدیریت می شد که جمعیت زیادی آمده بود که 
آن مراسم درواقع برای من تلنگری بود مبنی بر 
اینکه وارد جایی شدم که مدیریت خاص خود را 
می طلبید. وی با اشاره به برنامه های خود برای 
خانه سینما، گفت: برنامه هایی را برای خانه 
سینما درنظر داشتم؛ تدوین و طرحی که بعدا 
قانون سینما شود. تدوین لایحه تاسیس نظام 
صنفی سینما، امنیت شغلی، دعوت و آمدن 
اعضا آکادمی اسکار که همه آنها  در دوره زمانی 
۶ ماهه مطرح شد. عسگرپور خاطرنشان کرد: در 
دوره هفت ساله ای که در خانه سینما بودم تدوین 
لایحه نظام صنفی مهمترین اتفاق بود و طرح ما 
این بود که با تشکیل یک سازمان نظام صنفی- 
مانند نظام پزشکی و نظام مهندسی- بخشی از 
کارهای وزارت ارشاد منتفی شود و سازمان نظام 

صنفی این ماموریت را بر عهده بگیرد. 
 مدیریت  در جشنواره  جهانی

وی با اشاره به فیلم »میهمان داریم« گفت: 
این فیلــم را در سال ۹۲ زمانی که دولت آقای 
احمدی نژاد تمام شده بود ساختم و بعداز آن 
دو سریال دیگر کار کردم. وی درباره اینکه چرا 
بعداز »میهمان داریم« در کار فیلمسازی شما 
وقفه افتاده است، پاسخ داد: البته در این مدت 
تهیه کنندگی انجام دادم. خیلی وقت ها می نویسم  
و سرمایه هم آماده می شود و یا تلویزیون هم 
می پذیرد، اما خودم راضی به ساخت نمی شوم زیرا 
سن وقتی بالا می رود آدم ها سختگیرتر می شوند. 
عسگرپور درباره مدیریت خود در جشنواره جهانی 
فیلم فجر نیز بیان داشت: برای پذیرفتن دبیری 
جشنواره جهانی فیلم فجر چند پارامتر وجود 
داشت. ابتدا علاقه مندی ام به حوزه جشنواره 
جهانی، اصرار رضا میرکریمی و تعدای از همکاران 
در جشنواره جهانی و حسین انتظامی که در 
جلساتی که با او داشتیم به من حس مثبتی داد 
و باعث شد تا دبیری جشنواره جهانی را بپذیرم. 
وی اضافه کرد: اگر به عقب برگردم  تمرکزم را از 
کارگردانی بیشتر به سمت فیلمنامه نویسی می برم 

زیرا نوشتن را بیشتر دوست دارم.

بازیگر فیلم سینمایی »ارتفاع پست«، گفت: 
بعداز فیلم »ارتفاع پست« جمشید اسماعیل خانی 
پذیرفت که من در انتخابم اشتباه نکردم و او 
فیلمنامه و بازی من را هم دوست داشت. درواقع 
»ارتفاع پست« برای من سکوی پرتاب بود. 
گوهرخیراندیش به مناسبت روزملی سینما 
و در ادامه سلسله نشست های تاریخ شفاهی، 
در  فیلم هایش  اولین  از  یکی  اینکه  بیان  با 
سینما »شب حادثه« نوشته فریدون جیرانی 
بوده است، اظهارداشت: در این فیلم زنده یاد 
پرویز پورحسینی نقش همسرم را بازی می کرد، 
سیروس الوند کارگردان و حسین فرح بخش 
تهیه کنندگی فیلم را برعهده داشتند. وی درباره 
فیلم »روزباشکوه« ساخته کیانوش عیاری 
تصرح کرد: اصغر هاشمی که در آن فیلم دستیار 
کارگردان بود من را برای حضور در »روزباشکوه« 
معرفی کرد. در این فیلم علی نصیریان نقش 
همسر من را بازی می کرد. در خانه ای که ما 
برای فیلمبرداری در آن حضور داشتیم سرداب 
و جاهای مختلفی وجود داشت که برایم جالب 
بود و من هر جایی را در آن خانه می دیدیم بداهه 
جملاتی را می گفتم و آقای عیاری می گفت 
همین جمله ها را جلوی دوربین فیلمبرداری هم 
بگویم. خیراندیش ادامه داد: کیانوش عیاری در 
روزباشکوه طوری من را آزاد گذاشت که حس 
راحتی خوبی داشتم و بیشتر صحنه ها را بداهه 
می گفتم و ایشان می پسندید. یکی دیگر از 
خاطرات زیبا در فیلم این بود که زنده یاد »ولی ا... 
خاکدان« طراح صحنه و لباس بود و من و علی 
نصیریان که بازیگران فیلم بودیم و زمانیکه به 
مهمانسرای سمنان رسیدیم، کیانوش عیاری به ما 
خوشامد گفت و پرسید خسته که نشدید و من در 
پاسخ به او گفتم »من در معیشت آقای نصیریان 
خسته نمی شوم و آقای عیاری گفت البته مَعیت. 
همانجا به خودم گفتم گوهر اگر کتابی را چاپ 
کردند، فقط همین یک تیراژ در نیامده که تو آن را 
بخوانی، تیراژهای مختلف دارد و بهتر است کتاب 
زیاد بخوانم و همین موضوع موجب شد تا توجهم 

به ادبیات جلب شود.
 خاطرات  زیاد  از »بانو«

این بازیگر سینما با بیان اینکه از فیلم »بانو« 
خاطرات زیادی دارد، گفت: زمانیکه توسط 
داریوش مهرجویی برای »بانو« انتخاب شدم 
اسماعیل خلج قصه های تاریخی می نوشت که 
من در آنجا نقش یک زن قدیمی با لباس های 
تاریخی را داشتم که هیچ شباهتی به نقش هاجر 

در فیلم بانو نداشت. داریوش مهرجویی بازی من 
را در آن تئاتر دیده بود و به من گفت تو بازیگر 
خوبی هستی. البته رخشان بنی اعتماد هم به 
من گفته بود که بازی های من در تئاتر را دیده 
بود و برای حضور در فیلم هایش من را انتخاب 
کرده بود اما زمانیکه در سینما من را دیده بود 
که بینی ام را جراحی کرده ام منصرف شده بود. 
خیراندیش درباره فیلم »بانو« خاطرنشان کرد: 
داریوش مهرجویی نقش هاجر را در این فیلم برای 
من درنظر گرفت و عبدا... اسکندری گریم صورت 
من که یک صورت سوخته بود را انجام داد. جالب 
است بدانید که من در این نقش اصلا به دنبال 
زیبایی نبودم و سعی می کردم زشت تر شوم، زیرا 
باید صورت سوخته، موهای وزوزی و دندان های 
زرد می داشتم. وی با بیان اینکه قرار بود در بانو 
به جز»هاجر« نقش دیگری هم داشته باشد، 
خاطرنشان کرد: زنده یاد ژیلا مهرجویی برای 
نقش دیگر من در »بانو« مخالفت کرد و می گفت 
نقش دیگر می شود همین گوهر خیراندیش فعلی 
درحالیکه ما می خواهیم متفاوت باشد. در این 
فیلم تورج منصوری فیلمبردار و عزیز ساعتی 
به عنوان عکاس نیز حضور داشتند. زمانیکه 
فیلمبرداری شروع شد و زنده یاد عزت ا... انتظامی 
با لحجه ترکی صحبت کرد با خودم گفتم من 
حتی نمی توانم یک جوک ترکی تعریف کنم و 
به آقای مهرجویی گفتم من می توانم با لهجه 
شیرازی صحبت کنم و او پذیرفت. درباره نقش 
و لهجه شیرازی از آدم های مختلف و حتی مادرم 
هم پرسیده بودم. شعرهایی شیرازی محلی 
می خواندم و داریوش مهرجویی قبول کرد. 
یادم می آید زمان فیلمبرداری همینکه شروع 
به خواندن کردم، داریوش مهرجویی و تورج 
منصوری خنده شان گرفت و بیرون رفتند و یک 
لحظه متوجه شدم هیچکسی پشت دوربین 
نیست. وی درباره فیلم »شیدا« ساخته کمال 
تبریزی تصریح کرد: یادم می آید که جایزه 
بازیگری من در فیلم »بانو« سفر به مکه بود که 
در این سفر کمال تبریزی هم همراه ما بود. برای 
حضور درفیلم »شیدا« آقای تبریزی از من و 
اسماعیل خانی دعوت کرد به دفترش رفتیم و 
گفت نقش کوتاهی دارم اما شما به خوبی می توانید 
آن را بازی کنید که من هم پذیرفتم. نقش مادرزن 
پارسا پیروزفر را داشتم و کمند امیرسلیمانی نقش 
دخترم را بازی می کرد و زنده یاد نادیا دلدار گلچین 
هم در آن فیلم حضور داشت. با اینکه نقش کوتاه 
بود اما خاطرات خوبی دارم و آقای تبریزی از من و 

همسرم در این فیلم خیلی راضی بود. خیراندیش 
درباره نقش خود در فیلم »ارتفاع پست« ساخته 
ابراهیم حاتمی کیا نیز توضیح داد: جمشید 
اسماعیل خانی سر سریال »کت جادویی« رفته 
بود و من هم با تهیه کننده آن سریال قرارداد 
بسته بودم و درست در همان زمان فیلمنامه 
»ارتفاع پست« را برای من آوردند. حبیب رضایی 
من را در تئاتر »چرخه آتش« که نقش یک زن 
جنوبی را بازی کرده بودم دیده بودند و انتخاب 
کرده بود. جمشید اسماعیل خانی با من دعوا کرد 
که چرا می خواهم »کت جادویی« را کنسل و در 
»ارتفاع پست« بازی کنم و من به او گفتم این نقش 
را خیلی دوست دارم و از تهیه کننده کت جادویی 
می خواهم به من اجازه بدهد که ابتدا این فیلم را 

بازی کنم که در نهایت رفتم و بازی کردم.
 دریافت  دیپلم  افتخار

وی ادامه داد: ابراهیــم حاتمی کیا من و لیلا 
حاتمی را به عنوان نقــش اول زن برای فیلم 
»ارتفاع پست« معرفـی کــرده بود زیرا حضور 
من به عنوان مادر در فیلــم، نقش پررنگی بود. 
یادم می آید در جشنواره فیلم فجربرای نقش 
اول زن به من دیپلم افتخار و سیمرغ را به ترانه 
علیدوستی برای فیلم »مـن ترانه ۱۵ سال دارم« 
دادند که ترانه علیدوستی تواضع نشان داد و 
بعد از جشنواره برای من یک یادداشت نوشت 
و به من تبریک گفت و تا به امروز هم نشان داده 
که دختر بااستعداد و با کمالاتی است. بعد از 
فیلم »ارتفاع پست« جمشید اسماعیل خانی 
پذیرفت که من در انتخابم اشتباه نکردم و او 
فیلمنامه و بازی من را هم دوست داشت. درواقع 
»ارتفاع پست« برای من سکوی پرتاب بود. وی 
درباره دریافت سیمرغ برای نقش خود در فیلم 
»رسم عاشق کشی« نیز گفت: برای ارتفاع پست 
به من دیپلم افتخار دادند و درست سال بعد برای 
»رسم عاشق کشی« سیمرغ گرفتم. زمانیکه روی 
سن رفتم خطاب به جمشید اسماعیل خانی 
گفتم »جمشیدجان بالاخره سیمرغ  را گرفتم« و 
زمانیکه از سن پایین آمدم ناصر تقوایی و منوچهر 
اسماعیلی گفتند که از این جمله من گریه شان 
گرفته بود. خیراندیش در پایان بیان داشت: بعد 
از»بانو« هیچ نقشی توجهم را مثل »رسم عاشق 
کشی« جلب نکرد. خسرو معصومی در ابتدا فکر 
می کرد که شاید من از عهده نقش بر نیایم. یکی 
از صدابرداران به او گفته بود گوهر خیراندیش در 
تلویزیون دیده شده اما خسرو معصومی من را 

برای نقش درنظر گرفت.

در پی اهدای جایزه بهترین بازیگر نقش 
اول مرد جشنواره فیلم یوسی کشور فنلاند 
به شهاب حسینی، شورای مرکزی انجمن 
بازیگران سینمای ایران، پیام تبریکی صادر 
کرد. در متــن این پیام آمده است: »همکار 
عزیزمان جناب آقای شهاب حسینی با 
کســب جایزه بهترین بازیگر نقش اول 
مرد  در جشنواره  یوسی کشور فنلاند  برای 
بازی در فیلم »اولین برف« افتخاری دیگر را 
برای سینمای کشورمان رقم زدند. شورای 
مرکزی انجمن بازیگران سینمای ایران با 
مباهات تمام  این موفقیت با ارزش  را به 
ایشان تبریک عرض نموده و  سربلندی و 
سرافرازی روزافزون  سینمای کشورمان را  
آرزو دارد.« جوایز فیلم یوسی که مهم ترین 
جوایز سالانه سینمای فنلاند است، از 
سال ۱۹۴۴ اعطا می شود و به عنوان 
قدیمی ترین جوایز فیلم در اروپا شناخته  

می شود.

پیام  تبریکی  برای 
»شهاب حسینی«

روابط عمومی فیلم »روزی روزگاری 
آبادان« ساخته حمیدضا آذرنگ با اعلام 
اینکه فیلم شان پروانه نمایش گرفته 
است خبر داد که به زودی این فیلم در 
سینماها اکران می شود. »روزی روزگاری 
آبادان« به کارگردانی حمیدرضا آذرنگ 
و تهیه کنندگی عبدا... اسکندری و علی 
اوجی  به زودی در سینماهای سراسر 
کشور نمایش داده می شود. فاطمه 
معتمدآریــا، محســـن تنابنده، الهام 
شفیعی، هیراد آذرنگ، سهیل جمالی 
و امیرحسین ابراهیمی در این فیلم 
نقش آفرینی کرده اند. اولین نمایش این 
فیلم در سی ونهمین جشنواره فیلم فجر 

بوده است.

 تدارک اکران فیلمی 
با بازی »معتمدآریا« 

رو بـــه رو
لاله  اسکندری: 

دستمزد پلتفرم ها با سینما قابل مقایسه نیست
بازیگر سریال تلویزیونی »جشن سربرون« گفت: این روز ها همکاران 
من که در شبکه نمایش خانگی که تولیدات زیادی هم دارد مشغول 
فعالیت هستند از وضعیت دستمزدهایشان بسیار راضی هستند، اما 
در قیاس با آنها ما چیزی حدود یک چهارم دستمزد را می گیریم که آن 
هم در خیلی از موارد با تاخیر به ما پرداخت می شود. لاله اسکندری 
افزود: متاسفانه وضعیت دستمزد ها نسبت به گذشته رکود داشته 
است. این روز ها همکاران من که در شبکه نمایش خانگی که تولیدات 
زیادی هم دارد مشغول فعالیت هستند از وضعیت دستمزدهایشان 
بسیارراضی هستند، اما در قیاس با آنها ما چیزی حدود یک چهارم 
دستمزد را می گیریم که آن هم در خیلی از موارد با تاخیر به ما پرداخت 
می شود. اسکندری اظهارکرد: سینما عملا با آمدن کرونا شرایط بحرانی 
را سپری می کند و تولیدات زیادی ندارد. در حال حاضر که مردم عادت 
به خانه نشینی پیدا کرده اند، خیلی سخت است که دوباره به سالن های 
سینما برگردند؛ البته قطعا لذت فیلم دیدن بر روی پرده سینما برای 
همه ما جذاب تر است، اما به دلیل این شرایط فعلا تولید آثار سینمایی 
به راحتی مقدور نیست در این صورت من معتقدم بازار شبکه نمایش 
خانگی در آینده گرم تر خواهد شد، چراکه بسیاری از کارگردانان هم 
نیز به تازگی در شبکه نمایش خانگی حضور پیدا کرده و در این عرصه 
فعالیت دارند. وی در همن راستا بیان کرد: بعداز شیوع کرونا به دلیل 
شرایط به وجودآمده برای سینما طبیعی است طیف گسترده ای از 
سینماگران به ساخت سریال برای شبکه نمایش خانگی بپردازند 
تا از این طریق ارتباط با مخاطبان خود را حفظ کنند و فکر می کنم 
این اتفاق خوبی است. این بازیگر سینما و تلویزیون با اشاره به تجربه 
ابتلای به کرونا عنوان کرد: متاسفانه من همزمان که مشغول بازی 
در مجموعه تلویزیونی »جشن سربرون« بودم کرونا گرفتم و نزدیک 
۱۵ روز در خانه قرنطینه بودم. همکاران دیگری هم در این پروژه نیز 
مانند من به کرونا مبتلا شدند و متاسفانه کریم اکبری مبارکه که یکی 
از همکاران خوب ما بود را از دست دادیم، خوشبختانه من در جریان 
ابتلا به کرونا مشکل ریوی پیدا نکردم و تجربه سختی برای من نبود؛ 
امیدوارم با مدیریت بهتر از این مراحل به زودی و با سلامت عبور کنیم. 
اسکندری پیرامون واکسن کرونا خاطرنشان کرد: من به واکسن ایرانی 
کرونا بسیار اعتقاد دارم چراکه ما جزو کشور هایی در جهان هستیم 
که در تولید واکسن های مختلف قوی بوده ایم و در این زمینه صادرات 
نیز داشته ایم به همین خاطر به واکسن ایرانی کرونا اطمینان دارم و 
فکر می کنم می تواند در زمینه این بحران فراگیر مثمرثمر باشد، اما از 
آنجایی که نباید در این زمینه وقت را تلف کرد، فکر می کنم اگر زمان 
واکسیناسیون من برسد هر واکسنی که آماده و امتحان خود را پس 

داده باشد را تزریق می کنم.

تئــاتر
آخرین  پیگیری های  حریم  تئاترشهر

مدیر مجموعه تئاترشهر توضیحاتی درباره تعیین حریم این 
مجموعه و اهمیت آن ارائه کرد. ابراهیم گله دارزاده ابتدا یادآوری کرد 
که بنای تئاترشهر دهه هشتاد به ثبت ملی رسیده است. وی افزود: 
دهه هشتاد وقتی بنای مجموعه تئاترشهر به ثبت ملی می رسد، فقط 
ساختمان مدور در فهرست میراث ملی قرار می گیرد در حالیکه 
محیط اطراف حتی ستون هایی که جزیی از معماری این مجموعه 
هستند، جزو اعیان تئاترشهر به شمار می آیند اما اینها به ثبت 
نرسیده اند. بعدا اعیان تئاترشهر ثبت شد ولی عرصه آن مشخص نشد. 
او با اشاره به مذاکراتی که از سال گذشته با میراث فرهنگی انجام شده 
است، ادامه داد: در این مذاکرات قرار شد حریم مجموعه تئاترشهر 
معین شود به این معنا که تکلیف عرصه و اعیان مشخص خواهد شد 
و برکات این موضوع به مرور آشکار خواهد شد. گله دارزاده در پاسخ 
به این پرسش که تعیین حریم چه برکاتی برای مجموعه تئاترشهر 
خواهد داشت، توضیح داد: با مشخص شدن حریم مجموعه تئاترشهر 
از یکسری پروتکل های حفاظتی برخوردار خواهد شد. به این معنا که 
قوانین حفاظتی در آن اعمال می شود. دخل و تصرف در آن ممنوع 
خواهد بود و ساخت وسازهای مجاور هم باید متناسب با معماری این 
مجموعه انجام بشود. ضمن اینکه برای حفاظت از آن یگان حفاظتی 
فعال خواهد شد. مدیر مجموعه تئاترشهر خاطرنشان کرد: اگر 
حریم تئاترشهر پیش از این مشخص می شد، خیلی از حوادث بعدی 
به راحتی امکان پذیر نبود که بارزترین آن تعبیه خروجی مترو بود که 
از سال گذشته بازطراحی و اصلاح آن دنبال می شود. به تازگی قادر 
آشنا مدیر کل هنرهای نمایشی اعلام کرده که تعیین حریم مجموعه 

تئاترشهر مصوب شده و به زودی اعلام خواهد شد.

گوهر  خیراندیش: 

 »ارتفاع پست« 
 برای من 

سکوی پرتاب بود

تهیه کننده سینما معتقد است که در حال 
حاضر پیش بینی استقبال مردم از سینما بعداز 
سپری شدن دوران کرونا سخت است. محمد 
نیک بین که به تازگی پروانه ساخت سریال 
شبکه نمایش خانگی »راه میانبر« به کارگردانی 
تهمینه میلانی را دریافت کرده است، درباره 
شرایط تولید در سینما و سریال های شبکه 
نمایش خانگی گفت: در حال حاضر تولید 
فیلم های سینمایی به دلیل شرایط موجود با 
موانعی مواجه است که یکی از مهمترین مسائل 
در این زمینه، زیرسوال رفتن بازدهی اقتصادی 
آن است. در نتیجه پیش از هر چیز باید مواردی 
مانند اکران و اینکه مردم بتوانند به دلیل شیوع 
کرونا به سینما بروند حل شود، تا بتوان برای 
تولید برنامه ریزی کرد. تا زمانی که مسائل تولید 
برطرف نشود بخش خصوصی این امکان را ندارد 
فیلمی بسازد که بخواهد ضرر بکند. وی ادامه 
داد: سرمایه گذاری در سینما زیرسایه مشکلات 
اکران قرار گرفته است، اگر این مشکلات 
برطرف شود مانعی برای تولید در سینما وجود 
ندارد، اما تا زمانی که مشکلات وجود داشته باشد 
بخش خصوصی در سینما نمی تواند ریسک کند. 
البته شاید بخشی از فعالان بخش خصوصی با 
وجود پشتوانه های حمایتی که دریافت می کنند 
دست به تولید بزنند، اما برای بخش خصوصی 
که به بازگشت سرمایه از طریق گیشه وابسته 
است، تولید تبدیل به یک ریسک شده است. 

این تهیه کننده سینما ادامه داد: همه این موارد 
سبب می شود تا حضور بخش خصوصی در 
سینما کمرنگ شود و آن کیفیتی که در محتوا 
و تولید سینمایی وجود داشت، تحت تاثیر قرار 
گرفته و در نهایت به دلیل غیبت بخش خصوصی 
سینمای منتقد کمرنگ شده و اثرات منفی را 
به همراه بیاورد. به هرحال می توان امیدوار بود 
که شرایط فعلی کرونا، شرایط همیشگی نبوده 
و تمهیداتی مانند تزریق واکسن سبب می شود 
تا رفت وآمد در جامعه ایمن شود و مردم دوباره 

به سینماها بازگردند.
 سینمارفتن یک تحرک اجتماعی است

وی با اشاره به اینکه این را هم باید مورد 
توجه قرار داد که ایجاد شرایط ایمن برای 
عوامل سینمایی پروژه ها، خود مساله دیگری 
است که می تواند مانع تولید در سینما شود، 
تاکیدکرد: باید امنیت سلامت افراد شاغل در 
یک پروژه سینمایی را فراهم کرد تا مشکلی 
برای افراد پیش نیاید. به هرحال امیدواریم با 
گسترش تزریق واکسن در کشور حداقل تا 
یکسال دیگر مردم مانند گذشته به سینماها 
بازگردند. نیک بین در پاسخ به این پرسش که 
با پررونق شدن تولیدات پلتفرم ها، مخاطبان 
نسبت به استفاده از این آثار استقبال بیشتری 
پیدا کرده اند، این مساله تا چه اندازه می تواند 
در آینده گیشه سینمای ایران تاثیرگذار باشد، 
گفت: واقعیت این است که پیش بینی رفتار 

مردم درباره یکسری از مسائل در اجتماع سخت 
است، چنین دغدغه هایی زمانی که ویدئو و 
محصولات آن به بازار آمده بود نیز مطرح شد و 
بسیاری معتقد بودند که اگر وئدیو بیاید مردم 
دیگر به سینما نمی روند، اما چنین اتفاقی رخ 
نداد و مردم حتی بیشتر از گذشته از سینما 
استقبال کردند و در کنار آن از محصولات 
ویدئویی نیز استفاده می کردند. وی ادامه داد: 
در حال حاضر نمی توان گفت که استقبال از 
تولیدات پلتفرم ها در آینده بر سینمارفتن مردم 
تاثیرگذار خواهد بود یا نه، اما در حال حاضر 
مشکل مردم مساله کرونا است. پیش از هر چیز 
این مساله باید برطرف شود و بعد از آن دید که 
استقبال مردم نسبت به سینما چگونه خواهد 
بود. تهیه کننده »نیمه پنهان« بیان کرد: البته 
این را هم باید بگویم که پیش از شیوع کرونا 
و تحت تاثیر قرارگرفتن اکران در سینما، مردم 
از طریق کانال های مختلف از جمله اینترنت، 
ویدئو و ماهواره از محصولات مختلف استفاده 
می کردند اما همچنان به سینما هم می رفتند. 
نیک بین در پایان گفت: تاکید می کنم در حال 
حاضر پیش بینی رفتار مردم نسبت به سینما 
در آینده آسان نیست، نباید فراموش کرد که 
سینمارفتن خود یک تحرک اجتماعی در همه 
جای دنیاست و باید صبر کرد و دید که در آینده 

چه اتفاقی رخ می دهد.
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a r m a n m e l i . i r

پرویز ربیعی، دوبلور پیشکسوت 
کشورمان در روز تولدش گفت: در 
درجه اول آرزوی سلامتی خانواده ام، 
همسرم، دخترانم و نوه هایم را دارم و 
بعد آرزویم این است که ایــن کرونا 
هرچه زودتر شرش را از ســر دنیا و 

ملت ایران کم کند، دیگر 
دغدغه ای نــدارم و همه 
آرزویم همین است. گـوینده 
شخصیت آقای »نجار« در 
»وروجک ونجار« دربــاره 
اینکه آیا این روزها همچنان 
در دوبلـــه کار می کند؟ 
اظهارکرد: در دوبلــه کم و 
بیش گاهی کــار می کنم. 
اینکه اوضاع  اما به خاطر 
دوبله خیلی خـوب نیست 
و در حال حاضر هم به دلیل 
شرایط کرونایـی گویندگان 
تک گویی می کنند، خیلی 
کار نمی کنم. این گوینده 
یادآورشد: گویندگانی نظیر 
زنده یادان  جلیلوند، زند و.... 

واقعا روحشان شاد باشد 

آرزویم  نابودی  
کروناست

محمد  نیک بین: 

 باید  
صبر  کنیم


